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– Byrådet tåkelegger
Pressetopp Nils E. Øy 
slakter byrådets nye 
forslag om ytringsfrihet i 
kommunen, og mener 
den kan skape frykt hos 
de ansatte. Saken blir nå 
utsatt.
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BT har bedt den 
mangeårige lede
ren av redaktør
foreningen om 
å gjennomgå 
den nye saken til 
byrådet som skal 
legge til rette 
for ytringsfrihet 

blant de kommunalt ansatte.
Forslaget kommer i kjølvannet 

av den massive kritikken som 
har vært rettet mot kommunen. 
Påstandene om at ansatte ikke 
får uttale seg fritt kom blant 
annet opp igjen på agendaen da 
kulturbyråd Harald Victor Hove 
kom med følgende utsagn:

«Ingen av mine byråkrater i 
Bergen kommune kunne kom
met med slike politiske kom
mentarer. Hvis de hadde gjort 
det, ville det fått konsekvenser» 
sa Hove til BT, etter at fylkes
kultursjef Anna Elisa Tryti 
benyttet seg av ytrings friheten 
til å uttale seg kritisk om 
litteraturhus planene.

Fikk refs
I gårsdagens BT kunne man lese 
om Yngve Træland, som fikk 
epost fra lederen sin om at det 
var «totalt uakseptabelt» at Træ
land på Facebooksiden sin kri

tiserte kommunen for ikke å 
kjøpe inn elbiler. Byråds leder 
Monica Mæland (H) mener den 
ytringen var helt innenfor det 
man må kunne akseptere av en 
offentlig ansatt i kommunen. 
Hun påpekte samtidig at de 
har gjort mye for å løfte saken 
om ytringsfrihet, og viste blant 
annet til for slaget de nylig la 
frem om temaet.

Redaktør Øy har gått gjennom 
byrådets sak. Den karakteriserer 
han slik:

– Her var det mye generell 
svada, ull og tull – som etter 
mitt skjønn tåkelegger og kan 
skape frykt, mye mer enn klar
het og sikkerhet med hensyn til 
åpenhet og ytringsfrihet.

Han viser til at byrådet i sitt 
forslag gjentatte ganger påpeker 
at ansattes ytringsfrihet begren
ses av deres lojalitetsplikt.

– Men de kommer aldri med 
noe konkret og direkte vei
ledende.

Taushetsbelagt
Han kritiserer sterkt språk
bruken i forslaget fra byrådet.

– Det brukes så mange ord og 
vendinger at det konkrete bud
skap drukner fullstendig.

Byrådssaken inneholder også 
en veileder for hvordan kommu
nens ansatte skal forholde seg 
til ytringsfrihet og kontakt med 
mediene. Øy finner ingen gode 
tips til de ansatte for hvordan 
man skal oppføre seg i henhold 
til disse punktene.

– Bortsett fra at man må søke 
råd hos foresatte. Det er neppe 
særlig nyttig for de som vil kriti
sere egne sjefer, konstaterer han.

«Kadaverdisiplin»
SVs Oddny Miljeteig mener his
torien om Yngve Trælands Face

bookuttalelser bør brukes som 
eksempel for fremtidig læring. 

– Denne saken kunne vært et 
utmerket utgangspunkt som 
veileder. Etter mitt skjønn er det 
hinsides å gi han en påpakning. 
Hvis det ikke er lov å si det han 
sier, så er det kadaverdisiplin. At 
en kompetent leder slår ned på 
den type ytring, forteller meg at 
kommunen står overfor en kjem
peutfordring når det gjelder å ha 
troverdighet på ytringsfrihet.

Harald Schjelderup, gruppe
leder for Ap i Bergen, deler Nils 
Øys slakt av byrådets sak.

–  Den uttrykker gode inten
sjoner, men er for lite konkret. 
Og sier for lite om hvordan det 
skal jobbes med mer åpenhet i 
Bergen kommune. 

FÅR KRITIKK: Byrådet, her representert ved Harald Victor Hove (til v.), Lisbeth Iversen, Liv Røssland, byrådsleder Monica Mæland 
og Gunnar Bakke (bak), får kritikk for saken de har lagt frem om ytringsfrihet.   foTo: odd e.nerBø
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– e-posten var for streng
Leder Sissel Nesse tar selv- 
kritikk for å ha refset ansatt 
etter Facebook-melding.

Da Yngve Træland skrev på 
Facebook at jobben burde kjøpe 
elbil, ble barnevernsarbeideren 
refset av sin overordnede. 

– Min opplevelse var at Yngve 
Træland ved å poste en melding 
på Facebook ville ta omkamp 
på en beslutning som vi i min 
enhet allerede hadde fattet. 
Derfor sendte jeg ham en epost 
om at jeg ville snakke med ham 
om dette når vi kom tilbake på 
jobb. I etterkant kan jeg se at 

eposten min var for streng. 
Dette har jeg også flere ganger 
snakket med Yngve Træland 
om. I samtaler med ham har 
jeg understreket at han selvsagt 
kan ytre seg om kommunens 
miljøpolitikk, uten at jeg skal 
mene noe om det, sier Nesse til 
Bergens Tidende. 

Byrådsleder Monica Mæland 
uttalte i gårsdagens BT at utta
lelsene til barnevernsarbeide
ren er innenfor det akseptable. 

– Jeg synes det er bra at 
Mæland er så tydelig på at det 
bør være rom for denne typen 
meningsytringer blant ansatte 
i Bergen kommune, sier Nesse.
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Bidra NÅmedmat,
vann og livsviktig
helsehjelp.

Send SYRIA til 2272 og
gi 200 kr eller gi ditt bidrag
til konto 8200 06 10190.
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